
   
 

11. marts 2024 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvor mange chefer i administrationen (syv personer i alt, inkl. universitetsdirektøren) på 

Ilisimatusarfik har opsagt deres stilling siden 1. august 2023? 

 

2. Hvor mange Ph.d.-studerende på Ilisimatusarfik har forsvaret og bestået deres afhandling siden 

1. januar 2020 til dags dato? (Der ønskes en skematisk opstilling institut for institut) 

a. Hvor mange af disse har efterfølgende fået en fuldtidsstilling på deres institut? 

 

3. Hvor mange forskere på fuld tid med Ph.d.-baggrund havde deres private adresse uden for Nuuk 

den 1. januar 2022? (Der ønskes en skematisk opstilling institut for institut) 

a. Hvor mange forskere på fuld tid med Ph.d.-baggrund havde deres private adresse uden 

for Nuuk den 7. marts 2024? (Der ønskes en skematisk opstilling institut for institut) 

 

4. Hvor mange forskere på reduceret tid med Ph.d.-baggrund havde deres private adresse uden for 

Nuuk den 1. januar 2022? (Der ønskes en skematisk opstilling institut for institut) 

a. Hvor mange forskere på reduceret tid med Ph.d.-baggrund havde deres private adresse 

uden for Nuuk den 7. marts 2024? (Der ønskes en skematisk opstilling institut for institut) 

 

5. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af relevans for emnet? 

 (Medlem af Inatsisartut Jens-Frederik Nielsen, Demokraatit) 

 

Begrundelse 

Et stort flertal i Inatsisartut har et politisk ønske om, at vi bliver selvstændige på sigt. Det forudsætter 

grundige forberedelser på et utal af områder herunder et arktisk universitet i topklasse.  

 

Angående det sidste har jeg bemærket, at en række administrative ledere på Ilisimatusarfik er stoppet, 

senest universitetsdirektøren. Derudover har jeg bemærket, at en række lokale forskertalenter også har 

forladt Ilisimatusarfik relativt kort tid efter at have forsvaret og bestået deres Ph.D.  

 

Hvis Ilisimatusarfik har svært ved at fastholde deres dygtige personale, så er det et stort samfundsmæssigt 

problem, da et universitet i arktisk topklasse efter min mening forudsætter stabil ledelse og dygtige 

forskere. Det afføder den bedste forskning og danner ligeledes grundlag for en optimal undervisning til de 

studerende. Begge dele er vigtige byggesten i et selvstændigt Grønland.  

 

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


